

11 January 1962

## COTTON TEXTILES COMMITTEE

## **Technical Sub-Committee**

REDRAFT OF ARTICLE 3, PARAGRAPH 3, PROPOSED BY THE EEC

Article 3, paragraph 3, would read:

"Failing agreement within a period of 30/60 days after the request has been received by the participating exporting country or countries, the requesting participating country may, notwithstanding the provisions of paragraph 2 of Article 2 above, decline to accept imports, whether total or final, over and above a certain level, of cotton textile items or groups of items which, being imported from one or more of the participating countries referred to in paragraph 1 above, cause or threaten to cause market disruption. The said level shall be the annual average, plus X per cent, of total or final imports of the items or groups of items in question in the three calendar years preceding that in which the existence of market disruption or of the threat thereof was established. If market disruption or the threat thereof continues in the ensuing year, the level for the second year shall be that of the preceding year, adjusted so as to take account of the recent trend on the domestic market."

11 janvier 1962

COMITE DES TEXTILES DE COTON

Sous-comité technique

Nouveau libellé de l'article 3, paragraphe 3, proposé  
par la Communauté économique européenne

Article 3, paragraphe 3, se lirait comme suit:

"Si un accord n'intervient pas dans un délai de 30/60 jours après réception de la demande par le ou les pays participants exportateurs, le pays participant requérant peut, nonobstant les dispositions du paragraphe 2 de l'article 2 ci-dessus, refuser d'admettre au-delà d'un certain niveau les importations, soit totales soit définitives, des articles ou groupes d'articles en textiles de coton qui, en provenance d'un ou plusieurs des pays participants mentionnés au paragraphe 1 ci-dessus, causent ou menacent de causer une désorganisation du marché. Ce niveau est la moyenne annuelle, majorée de x pour cent, des importations, totales ou définitives, des articles ou groupes d'articles en cause dans les trois années civiles qui précèdent celle au cours de laquelle a été constatée la menace de désorganisation ou la désorganisation de marché. Si la menace de désorganisation ou la désorganisation du marché subsiste l'année suivante, le niveau pour la seconde année sera celui de l'année précédente corrigé pour tenir compte de l'évolution récente du marché intérieur."